
PROTOKÓŁ NR IV 
 
 
 
z sesji Rady Miejskiej odbytej w dniu 30  grudnia  2010 roku w sali narad Urzędu Miasta i 

Gminy w Działoszycach. 

Sesja rozpoczęła się o godzinie 9.00. 

 

Na stan 15 radnych w sesji uczestniczyło 14 radnych. 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Ponadto w sesji uczestniczyli: 

 

1. Pan Zdzisław Leks – Burmistrz Miasta i Gminy 

2. Pani Krystyna Ciszek – Sekretarz Miasta i Gminy 

3. Pani Krystyna Konderak– Skarbnik Urzędu Miasta i Gminy 

 

 oraz przewodniczący jednostek pomocniczych, których lista obecności stanowi załącznik 

nr 2 do niniejszego protokołu. 

 

Do pkt. 1-go 

Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum radnych. 

 

 Sesja rozpoczęła się o godzinie 9.00. 

  Otwarcia sesji Rady Miejskiej dokonał Przewodniczący Rady Pan Zygmunt 

Saracki . Stwierdził, Ŝe w sesji bierze udział 14 radnych i Rada jest uprawniona do 

podejmowania prawomocnych uchwał i wniosków. 

 

Do pkt. 2-go 

Uchwalenie porządku dziennego obrad . 

Przewodniczący Rady Miejskiej przedstawił  porządek obrad sesji:  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum radnych. 
2. Uchwalenie porządku dziennego obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z  sesji. 
4. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Miasta i Gminy za okres międzysesyjny. 
5. Projekt uchwały w sprawie zmian w budŜecie Miasta i Gminy na 2010 rok. 
a) dyskusja, 
b) podjęcie uchwały. 
6. Projekt uchwały w sprawie powołania komisji doraźnej do opracowania Statutu 
Gminy Działoszyce 



a) dyskusja, 
b) podjęcie uchwały. 
7. Projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości oraz zasad wypłacania diet dla 
radnych. 
a) dyskusja, 
b) podjęcie uchwały. 
8. Projekt uchwały w sprawie  ustalenia ekwiwalentu dla Przewodniczących 
organów wykonawczych jednostek pomocniczych  gminy za udział w sesji Rady 
Miejskiej. 
a) dyskusja, 
b) podjęcie uchwały. 
9. Projekt uchwały w sprawie przedstawicielstwa Gminy  Działoszyce w 
Zgromadzeniu Związku Międzygminnym „NIDZICA”. 
a) dyskusja, 
b) podjęcie uchwały. 
10. Projekt uchwały w sprawie przedstawicielstwa Gminy Działoszyce w 
Międzygminnym Związku „Planowanie Przestrzenne” z siedzibą w Kielcach. 
a) dyskusja, 
b) podjęcie uchwały. 
11. Projekt uchwały w sprawie przedstawicielstwa Gminy Działoszyce w 
Zgromadzeniu Związku Międzygminnym do spraw gazyfikacji, rozwoju terenów 
wiejskich i ochrony środowiska z siedziba w Proszowicach. 
a) dyskusja, 
b) podjęcie uchwały. 
12. Interpelacje i zapytania radnych. 

13. Odpowiedzi na zapytania. 

14.Sprawy roŜne. 

15.Zakończenie obrad sesji. 

 

  W związku z brakiem  uwag Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod 

głosowanie  porządek obrad sesji.  

  W wyniku głosowania porz ądek obrad został przyj ęty  jednogło śnie – 

„za” - 14, „przeciw”- 0, „wstrzymał si ę od głosu” - 0.  

 

Do pkt. 3-go 

Przyjęcie protokołu z sesji. 

− 06 grudnia 2010 roku - Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie 

protokół z sesji Rady Miejskiej.  

Protokół został przyj ęty jednogło śnie / ''za'' – 14, ''przeciw'' – 0, ''wstrzymał 

się od głosu'' - 0 . 

 

Do pkt. 4-go 

 Sprawozdanie z działalności Burmistrz Miasta i Gminy za okres międzysesyjny.  



  Burmistrz przedstawił i omówił zarządzenia wydane w okresie międzysesyjnym. 

 

Do pkt 5 - go 

Projekt uchwały w sprawie zmian w budŜecie miasta i gminy na 2010 rok 

przedstawiła i omówiła Skarbnik MiG – Pani Krystyna Konderak. 

Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję. 

 W związku z brakiem  dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Zygmunt Saracki 

odczytał projekt uchwały i poddał go pod głosowanie.  

 W wyniku głosowania uchwała została przyj ęta jednogło śnie  / ‘’za’’ – 14, 

‘’przeciw’’ – 0, ‘’wstrzymał si ę od głosu’ ’ – 0/. 

 

Do pkt 6 - go 

  Projekt uchwały w sprawie powołania komisji doraźnej do opracowania Statutu 

Gminy Działoszyce przedstawił i mówił Przewodniczący Rady Miejskiej – Pan Zygmunt 

Saracki. 

Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję. 

 W związku z brakiem  dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Zygmunt Saracki 

odczytał projekt uchwały i poddał go pod głosowanie.  

 W wyniku głosowania uchwała została przyj ęta jednogło śnie  / ‘’za’’ – 14, 

‘’przeciw’’ – 0, ‘’wstrzymał si ę od głosu’ ’ – 0/. 

 

Do pkt 7 – go 

 Projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości oraz zasad wypłacania diet dla 

radnych przedstawił i mówił Przewodniczący Rady Miejskiej – Pan Zygmunt Saracki. 

Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję. 

 

 Pan radny Andrzej Kołpak – na komisjach opracowaliśmy pewną koncepcję co do 

wysokości diet wypłacanych radnym. Wspólnie z radnymi z Działoszyc mamy inne zdanie 

co do wysokości diet. Prezentowaliśmy pogląd, ze diety naleŜałoby zróŜnicować tzn. 

utrzymać pewną kwotę bazową  dla wszystkich, natomiast drugą część diety zróŜnicować 

tak aby była ona proporcjonalna do ponoszonych kosztów, które są związane z pełnieniem 

funkcji radnego czy teŜ sołtysa. Rzeczą jasną jest , Ŝe inne koszty ponosi radny i sołtys z 

Działoszyc, a inne sołtysi czy teŜ radni którzy muszą dojechać. Druga część diety powinna 

być zaleŜna od kosztów rzeczywistych jakie ponosi się na dojazd na sesję. Nasza 

koncepcja nie została przyjęta, chciałem dodać, Ŝe tak wysoki wzrost diety dla radnych jest 



niestosowny. 

 

 W związku z brakiem dalszej  dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Zygmunt 

Saracki odczytał projekt uchwały i poddał go pod głosowanie.  

 W wyniku głosowania uchwała została przyj ęta większością głosów / ‘’za’’ – 

12, ‘’przeciw’’ – 2, ‘’wstrzymał si ę od głosu’ ’ – 0/. 

 

Do pkt 8 - go 

 Projekt uchwały w sprawie  ustalenia ekwiwalentu dla Przewodniczących organów 

wykonawczych jednostek pomocniczych  gminy za udział w sesji Rady Miejskiej - 

przedstawił i mówił Przewodniczący Rady Miejskiej – Pan Zygmunt Saracki. 

Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję. 

 

 Pan radny Krzysztof Grądek – sołtysi w związku z pełnieniem swojej funkcji 

ponoszą pewne koszty. Koszty dojazdu sołtysów na sesje jest zróŜnicowane. W gminie 

Działoszyce nie ma sołtysa, który na sesje musiałby dojeŜdŜać więcej niŜ 30 km. UwaŜam 

, Ŝe kwota diety  sołtysa w wysokości 100 złotych jest wygórowana. Warto zastanowić, się 

nad tym czy tej kwoty nie zmniejszyć. Wnoszę o  kilkuminutową przerwę aby zastanowić 

się nad moją propozycją. Uchwała mówi jasno w §1, Ŝe kwota 100 zł jest to zwrot diety i 

kosztów dojazdu, Ŝaden sołtys nie ponosi aŜ tak duŜych kosztów związanych z dojazdem 

do Urzędu. 

 

 

 Pan Przewodniczący Rady Miejskiej – Zygmunt Saracki – zwrócił się do radnych z 

pytaniem czy wyraŜają zgodę na przerwę. Radni nie wyrazili zgody na przerwę. 

 

 W związku z brakiem dalszej  dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Zygmunt 

Saracki odczytał projekt uchwały i poddał go pod głosowanie.  

 W wyniku głosowania uchwała została przyj ęta większością głosów / ‘’za’’ – 

13, ‘’przeciw’’ – 1, ‘’wstrzymał si ę od głosu’ ’ – 0/. 

 

Do pkt 9 – go  

 Projekt uchwały w sprawie przedstawicielstwa Gminy  Działoszyce w Zgromadzeniu 

Związku Międzygminnym „NIDZICA” - przedstawił i mówił Przewodniczący Rady Miejskiej 

– Pan Zygmunt Saracki. 



Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję. 

 

 W związku z brakiem  dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Zygmunt Saracki 

odczytał projekt uchwały i poddał go pod głosowanie.  

 W wyniku głosowania uchwała została przyj ęta jednogło śnie  / ‘’za’’ – 14, 

‘’przeciw’’ – 0, ‘’wstrzymał si ę od głosu’ ’ – 0/. 

 

 

Do pkt 10-go 

 Projekt uchwały w sprawie przedstawicielstwa Gminy Działoszyce w 

Międzygminnym Związku „Planowanie Przestrzenne” z siedzibą w Kielcach -  przedstawił i 

mówił Przewodniczący Rady Miejskiej – Pan Zygmunt Saracki. 

Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję. 

 

W związku z brakiem  dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Zygmunt Saracki odczytał 

projekt uchwały i poddał go pod głosowanie.  

 W wyniku głosowania uchwała została przyj ęta jednogło śnie / ‘’za’’ – 14, 

‘’przeciw’’ – 0, ‘’wstrzymał si ę od głosu’ ’ – 0/. 

 

 

 

 

Do pkt 11-go  

 Projekt uchwały w sprawie przedstawicielstwa Gminy Działoszyce w Zgromadzeniu 

Związku Międzygminnym do spraw gazyfikacji, rozwoju terenów wiejskich i ochrony 

środowiska z siedziba w Proszowicach -  przedstawił i mówił Przewodniczący Rady 

Miejskiej – Pan Zygmunt Saracki. 

Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję. 

 

 W związku z brakiem  dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Zygmunt Saracki 

odczytał projekt uchwały i poddał go pod głosowanie.  

 W wyniku głosowania uchwała została przyj ęta jednogło śnie / ‘’za’’ – 14, 

‘’przeciw’’ – 0, ‘’wstrzymał si ę od głosu’ ’ – 0/. 

 

 



 

 

Do pkt 12 -go 

Interpelacje i zapytania radnych 

 

 Pan radny Andrzej Kołpak – od około 20 lat naleŜymy do Związku Międzygminnego 

„Gazociąg” - głównym celem tego Związku miała być gazyfikacja Gminy. Jakie są 

prognozy i jaki jest stan pracy w sprawie gazyfikacji Gminy? 

− czy jest moŜliwość, aby Pan Burmistrz na kaŜdej z sesji informował o stanie 

zaawansowania prac inwestycyjnych prowadzonych na terenie Gminy Działoszyce 

 

 Pan radny Krzysztof Grądek – czy jest określona data rozpoczęcia i zakończenia  

prac związanych z kanalizacją Gminy Działoszyce? 

 

Do pkt 13 – go 

Odpowiedzi na zapytania 

 

Odpowiedzi udzielił Pan Burmistrz  - Zdzisław Leks 

− członkiem Związku Międzygminnego „Gazociąg” jesteśmy juŜ kilkanaście lat, jednak w 

obecnej chwili nie mamy korzyści z członkostwa w w/w związku. Na obecną chwilę nie 

ma Ŝadnych planów co do   prac związanych  z gazyfikacją Gmin przynaleŜnych do 

tego Związku, 

− Pan Burmistrz poinformował, Ŝe nie ma przeciwwskazań do tego aby na kaŜdej sesji 

przedstawiał w sposób szczegółowy informację na temat zaawansowania prac 

związanych z inwestycjami realizowanymi na terenie  Gminy Działoszyce, 

− kanalizacja miasta Działoszyce jest inwestycją dwuletnią – rozpoczęcie prac 

związanych z kanalizacją nastąpi w pierwszym półroczu 2011 roku, natomiast 

zakończenie przewidywane jest na koniec 2012 roku. 

 

Do pkt 14-go 

 Pani sołtys wsi Dębiany - Beata Drukała – Pani sołtys w swojej wypowiedzi odniosła 

się do tematu  diet sołtysów  poruszanych przez Pana radnego Grądka. Pani sołtys 

uwaŜa, Ŝe  dieta  nie powinna ulec zmniejszenie ze względu na to jaka pracę wykonuje 

sołtys, zwraca uwagę, Ŝe wysokość diety często nie zwraca kosztów za samo 

wykonywanie telefonów w celach słuŜbowych. Sołtys jest gospodarzem wsi, i wszyscy jej 



mieszkańcy do niego zwracają się o pomoc np. w sprawie odśnieŜania dróg. 

 

 Pan radny Krzysztof Gradek –  naleŜy mówić swoim wyborom prawdę i  jeśli  dieta 

to zwrot kosztów podróŜy to tak teŜ powinno być. Nie powinno się  pewnych rzeczy 

„chować pod stół” bo według Pana radnego  liczy się tylko prawda. 

 

 Pani sołtys wsi DzierąŜnia - Maria Paterek – jakie pieniądze i pod jakim stołem? Ja 

jako sołtys wykonuje tyle telefonów, ze sama dieta to połowa kosztów  jakie płacę za 

abonament. W chwili obecnej nie mamy zwrotu kosztów abonamentu, jak to miało miejsce 

kiedyś. Mam największa wieś w Gminie Działoszyce, do dwóch  jej mieszkańców muszę 

przejechać przez siedem  wsi. Kilka razy dziennie,  jak nie kilkanaście wykonuje telefony w 

sprawie odśnieŜania i innych prac , które zgłaszają mi mieszkańcy. 

 Zbieramy podatek i za to dostajemy prowizje, są to nasze uczciwie zarobione 

pieniądze, my musimy roznieść nakazy, mieszkańcy wsi mając problem nie idą do 

radnego tylko do sołtysa. Poza tym doszły nam jeszcze decyzje na podatek akcyzowy, 

które naleŜy równieŜ dostarczyć mieszkańcom, ja mam ich około 40 i muszę do kaŜdego 

dotrzeć. UwaŜa Pan , Ŝe 100 złotych to za duŜo, czy chodzi moŜe Panu o to Ŝebyśmy 

dostali po 20 złotych i nie przychodzili na sesje, Ŝeby nie wiedzieć co się tu dzieje, ale my 

musimy wiedzieć co się dzieje, bo taka jest nasza rola. 

 

 Pan Przewodniczący Zarządu Zygmunt Kołton – na ostatniej sesji radni głosowali 

nad przyjęciem protokołów z kilku ostatnich sesji, w głosowaniu brali udział wszyscy radni 

nawet Ci , którzy dopiero w tych wyborach otrzymali mandat radnego. Chodzi mi o to jak 

oni mogli głosować nad czymś w czym fizycznie nie uczestniczyli, przecieŜ nie znali oni 

przebiegu sesji i przypuszczam, Ŝe protokołów teŜ nie przeczytali. 

− odnośnie diet sołtysów zgadzam się z tym wszystkim co powiedział Pan radny Grądek, 

z tym, ze Panie radny istnieje pewne rozgraniczenie. Dlaczego Pan nie zabrał głosu w 

sprawie diet dla radnych, było wtedy teŜ powiedzieć to samo, a tak to wykazał się Pan 

hipokryzją – sobie to bierzemy a reszcie to nie dać. W trakcie poprzedniej kadencji 

zrzekłem się pobierania diety na rzecz doŜywiania dzieci w szkołach, natomiast 

okazało się, ze pieniądze te nie były przekazywane bezpośrednio na doŜywianie tylko 

na komitet rodzicielski w  szkole, widząc taka sytuację od tej kadencji pobierałem dietę, 

która uwaŜam mi się naleŜała za prace jaka włoŜyłam choćby nawet przeciwstawiając 

się nierozsądnym decyzją. 

− Nadal oczekuje na odpowiedź od Pan Burmistrza odnośnie działek na ulicy Ogrodowej, 



− ponownie wnioskuję o przeprowadzenie remontu na placu zabaw przy ul. Pocztowej. 

  UwaŜam , Ŝe jeśli mamy przestrzegać prawa to powinniśmy zacząć od siebie. 

Jakiś czas temu wszedł zakaŜ palenia papierosów w miejscach publicznych. W naszym 

Urzędzie natomiast pali się nadal, są popielniczki na korytarzach , nikt nie przestrzega 

przepisów. Gdzie się mieści palarnia w Urzędzie? 

− Wysoka Rada podjęła uchwały odnośnie przedstawicielstw w poszczególnych 

związkach, według mnie przedstawiciel związku powinien raz w roku robić 

sprawozdanie na sesji ze swojej działalności  w związku. 

  

  Pan radny Krzysztof Grądek -  tak się składa, Ŝe w tej kadencji radni Działoszyc 

mają zamiar ze sobą współpracować, nie tak jak w latach ubiegłych, dlatego teŜ  w kaŜdej 

sprawie zabiera głos inny radny, chcę zauwaŜyć, Ŝe przy głosowaniu nad uchwałą o 

dietach radnych głosowałem przeciw. 

 

 Odpowiedzi na pytania  udzielił Burmistrz Pan Zdzisław Leks – odnośnie pytań 

Pana Kołtona  informuję, Ŝe ta sprawa zajmują się pracownicy i kiedy zakończą juŜ pracę 

otrzyma pan odpowiedź. 

  

  Dyskutowaliście Państwo nad dietami sołtysów , ja osobiście bardzo dobrze znam 

pracę sołtysów. Sołtys jest na kaŜde nasze wezwanie , jest on potrzebny mieszkańcom, a 

jeszcze bardziej Urzędowi. Mamy większy kontakt z sołtysami jeśli chodzi o współpracę z 

mieszkańcami niŜ z radnymi. Rozumie teŜ Pana radnego Grądka , bo być moŜe on oceniał 

prace sołtysów na przykładzie swojego sołtysa  i dlatego uznał, Ŝe sołtysi nic nie robią.  

 Szanowni Państwo z uwagi na to, Ŝe dziś mamy ostatnią sesję w tym roku, dlatego 

podsumuję naszą wspólną pracę  w kilku zdaniach. Rok 2010 był dla nas rokiem 

niespodzianek , dobrze pamiętamy zimę i bardzo wysokie mrozy , które były przyczyną 

zrywania linii energetycznych. Patrząc na rok 2010 naleŜy zatrzymać się równieŜ  przy 

dacie 10 kwietnia i tragedii w Smoleńsku gdzie zginęli wielcy Polacy. Po tej katastrofie 

Polskę nawiedzają powodzie. Pod tym względem ten rok dla nas Polaków nie był 

najlepszy.  

 Dla Gminy rok ten był bardzo pracowity  co przekładało się choćby na ilość 

zwoływanych sesji nadzwyczajnych, które były zwoływane tylko w związku z realizacją 

inwestycji. W mijającym roku dokończyliśmy budowę obiektu sportowego  hali  sportowej 

wraz z całym otoczeniem. Realizowaliśmy Program Integracji Społecznej, którego 

podsumowanie było w DzierąŜni.  



 Ten rok to równieŜ prace związane z programem „LEADER” z którego Państwo 

korzystacie i na który  zostały juŜ podpisane umowy przez Pierocice, Chmielów 

DzierąŜnię, Sypów, Sudół jak równieŜ podpisałem umowę na remont remizy OSP  

Świerczyna – Lipówka, który będzie realizowany w 2011 roku.  

 Realizowaliśmy równieŜ umowy podpisane z Marszałkiem Województwa 

Świętokrzyskiego np. remont remizy OSP w Jakubowicach. Przed ta sesją została równieŜ 

podpisana umowa w Urzędzie Marszałkowskim w ramach odnowy wsi  DzierąŜnia i Sudół. 

Szanowni Państwo ilość inwestycji prowadzonych przez Gminę dowodzi, Ŝe praca 

pracowników Urzędu i Rady była bardzo wydajna. 

 NaleŜy stwierdzić, Ŝe mijający rok był dla nas bardzo korzystny, poniewaŜ 

zapłacone zostały  faktury za realizowane inwestycje. Rok budŜetowy zamkniemy prawie 2 

mln nadwyŜką, co nam pozwala realizować zadania inwestycyjne w przyszłym roku.  

 Pan Burmistrz podziękował wszystkim za współpracę i złoŜył wszystkim Ŝyczenia 

noworoczne. 

 

Do pkt 15-go 

 

W związku z wyczerpaniem tematów sesji Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Zygmunt 

Saracki  zakończył obrady sesji. 

 

Protokołowała: 

Agnieszka Iwan 

 

 


